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vážený pan

Stanovisko k petici za odvolání MUDr. Martina Gebauera, náměstka
hejtmana

vážený pane

na zasedání Zastupitelstva Moravskoslezského kraje jste zastupitelstvu předal petiČní arch obsahujÍcÍ ,,Petici za
odvoláni krajského náměstka Moravskoslezského kraje pro zdravotnictví MUDr. Martina Gebauera", která
obsahuje 2911 podpisů.
Při vyřizováni této petice bylo postupováno dle zákona Č. 85/1990 Sb., o právu petičním, v platném znění, a dle
,,Pravidel pro vyřizování petic a stižnostř', jakožto platného vnitřního předpisu, schváleného radou kraje
usnesením č. 4/284 ze dne 22. 12. 2016, s účinnosti od 1. 1. 2017.

V návaznosti na výše uvedené sděluji následujÍcÍ:

Úvodem si vás dovoluji ubezpečit, že Moravskoslezský kraj (dále také jen ,,MšK") trvale usiluje o stabilizaci
a rozvoj systému poskytování zdravotní péče v MŠK.

Důvodem Vaši Žádosti, jak se uvádí v petičním archu, je dlouho trvajÍcÍ nespokojenost s jednotlivými kroky,
které podle VaŠeho názoru jednoznačně způsobuji krizi ve zdravotnictví na Karvinsku. Dle Vašeho názoru práce
MUDr. Gebauera jako náměstka pro zdravotnictví Moravskoslezského kraje nevede ke zlepšení poskytované
zdravotní péče na Karvinsku, ale naopak k jejímu zhoršení a vyvolává nejistotu a obavy.

Vzniklou situaci ohledně optimalizačnIch návrhů struktury zdravotní péče v Moravskoslezském kraji jsem vždy
vnímal jako naléhavou, a proto se předmětnou záležitostI několik měsíců zabývala i ,,Pracovni skupina pro
doplněnI analýzy optimalizace struktury poskytované lůžkové zdravotní péče v Moravskoslezském kraji" (dále
jen ,,pracovní skupina"). Ohledně optimalizace Nemocnice s poliklinikou Karviná-Ráj, p. o. pracovní skupina
souhlasila s návrhy úpravy struktury poskytované zdravotní péče týkajÍcÍmi se Nemocnice s poliklinikou Karviná-
Ráj, p. o. Se závěry, resp. stanovisky pracovni skupiny pak vyslovil souhlas také výbor zdravotní a preventivní
péče zastupitelstva kraje a doporučil zastupitelstvu postupovat podle nich.

Pokud jde o tvrzeni rozbiti týmu orlovské ortopedie, pak zde musím zopakovat, že celý ortopedický tým, v té
době pod vedením MUDr. Tomáše Knybla, byl požádán, aby jako jeden celek přešel na pracoviŠtě Karviná-Ráj.
Vedením nemocnice bylo přislíbeno, že v Karviné-Ráji budou vytvořeny podmínky min. na stejné kvalitativní
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úrovni, jako tomu bylo v Orlové tak, aby zde mohli lékaři a sestry v klidu pracovat. Toto však objektivně nelze
splnit ze dne na den, chce to čas a trpělivost. Do té doby byla ortopedickému týmu nabídnuta možnost
pracovat sice v provizorních, ale takových podmínkách, které by umožňovaly min. osmdesátiprocentni naplnění
jejich původní pracovni kapacity. K tomuto poskytla součinnost a pomocnou ruku všechna lůžková oddělení
v Karviné-Ráji. Tento návrh však celý tým ortopedie odmítnul a podal výpovědi s tím, že v takových
podmínkách by nemohli pracovat, jelikož by tím ohrožovali pacienty. A to přesto, že ve stejných podmínkách do
té doby pracovali několik měsíců a provedli několik set operací, včetně několika desítek totálních endoprotéz,
aniž by byl na zdraví ohrožen jediný pacient.

Po pečlivém prostudování předmětné petice a zváŽeni všech argumentů jsem došel k závěru, že není dán
důvod pro to, aby bylo požadavku, který je předmětem petice vyhověno. Veškeré optimalizační kroky, jak
v rámci všech krajských nemocnic, tak v rámci Nemocnice s poliklinikou Karviná-Ráj, p.o., resp. pracoviště
v Orlové, tedy i přesun ortopedického oddělení z pracoviště Orlová do pracoviŠtě Karviná-Ráj byly a jsou
prováděny v souladu s rozhodnutími, které schválilo Zastupitelstvo Moravskoslezského kraje. Veškeré kroky,
které v rámci optimalizace uČinil náměstek pro zdravotnictví MUDr. Martin Gebauer, byly učiněny v souladu se
schváleným postupem a nikoli v jeho rozporu.

vážený pane je zřejmé, že Moravskoslezský kraj, jako zřizovatel a zakladatel zdravotnických zaňzeni,
musí krajské zdravotnictví vnímat komplexně a ve všech souvislostech, tzn. posuzovat individuálně situaci nejen
v dané lokalitě, ale i v celém MŠK, a zejména z dlouhodobého hlediska. Všechny změny, které se dějí v
nemocnicích v Moravskoslezském kraji, včetně karvinské Či orlovské, mají vyřešit a zlepšit využIváni lůžek. Mají
lépe nastavit využití zdravotnických pracovníků tak, aby nebyli přetěžováni a mohli se pacientům věnovat
s maximálni pozorností a soustředěním. Důležité je také hospodařeni, jehož zefektivněním budou možné další
investice do moderního vybavení nemocnic.

VŠechny změny mají vést k tomu, aby se docMlo kvalitnější a dostupnější zdravotní péče nejen v Orlové a okolí,
ale i v celém Moravskoslezském kraji. Navrhované Úpravy vyplývají z měnIcI se struktury obyvatel. Lidí na
Karvinsku ubývá, zvyšuje se průměrný věk občanů. Na tato fakta musíme reagovat, aby bylo o všechny dobře
postaráno, a to také Činíme s nejlepším vědomím a svědomím.

Tato odpověď' bude dána na vědomí Radě Moravskoslezského kraje na jejím zasedání dne 13. 1. 2020, a
zároveň bude poskytnuta Členům Zastupitelstva Moravskoslezského kraje.

S pozdravem

prof. Ing. Ivo Vondrák, CSC.
hejtman kraje
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